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Abstract:

This study has been set to explore the consumer’s trends towards
deceptive advertising practices, by answering a number of questions and
scientific hypothesis, the study relied upon an analytic approach within a
descriptive method with data gathering tools represented in a questionnaire.

The study sample consists of 100 individuals according to variables of
gender, age, educational level, socio-professional category and wage, the most
important findings of this study is that there is no significant relation between
demographic variables and deceptive advertising.

Keywords:
Consumer behavior, advertising deception, misleading advertising, false
advertising, deceptive practices.

Résume:
L’objectif de cette étude est de déterminer les tendances de consommateur
vers les pratiques trompeuses de la publicité, a travers la réponse d’un ensemble

de questions et d’hypothéses scientifiques. Notre travail s’est basé¢ sur la



méthode  descriptive analytiqgue avec des outils de collecte de données
représentées par un questionnaire.

L’échantillon de I’étude se compose de 100 personnes selon les variables
de sexe, age, niveau d’éducation, la catégorie socio-professionnelle et le salaire,
le résultat le plus important de cette étude: il n’existe pas une relation
significative entre les variables démographiques et la publicité trompeuse.

Mots-clés:
Comportement de consommateur, La tromperie de la publicité, la
publicité trompeuse, la publicité mensongere, pratiques trompeuses.
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Trace de Pillai 0,252| 1,644°|  16,000| 78,000| 0,077
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